
Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Majandada püsimetsa võtetega, et jätta 

liikumiskoridor mh suurulukitele.

Majandame metsa selliselt, et alal on nii vana 

metsa kui noort metsa, mis tagab, et säilivad 

liikumiskordorid suurulukitele.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Lepiti kokku, et RMK ja KOV suhtlevad ühiselt 

Keskkonnaametiga seoses vääriselupaigas 

olevate ohtlike puudega.

Oleme kokkuleppinud ühise kohtumise looduses 

koos Keskkonnaametiga, kohtumise aeg on veel 

täpsustamisel. 

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Säilitada ajaloolised teed ja rajad. Säilitame tööde käigus ajaloolised teed ja rajad.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Puhastada ajaloolised teed ja rajad. Puhastame võsast jõeäärse pinnastee (Kiviaja 

tänav/Muinasküla tee). Teiste radade hooldus 

RMK plaanis ei ole.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Tõkestada autodega liikumine jõeäärsel rajal. Paigaldame RMK haldusalasse jäävale Kiviaja 

tänavale/Muinasküla tee sissesõidu keelumärgid.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Mitte teha metsa elamuarendust. Kindlasti ei rajata kõrgendatud avaliku huviga 

alale elamuarendust.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Teha vanas metsas veerraie, säilikpuudega või 

häilraie.

Vanasse metsa järgmiseks 10 aastaks raieid ei 

planeerinud.

5. septembri 

metsatööde arutelul 

kõlanud ettepanekud

Arvestada raiet plaanides tuulesuundadega. Arvestame ettepanekuga.



Evald Kukk Aastaid tagasi, teostas RMK Paikusel RMK, 

metsaomanikuna lageraiet, kuid teostas seda 

väga halvasti, jättes rageraide ala korrastamata. 

Lisan meili lisasse dokumenti, kus oli selle ala 

lageraidega üleskerkinud probleem ja rahva 

meelepaha, kuidas ala jäeti pärast lageraide 

lõpetamist mille järelkaja on käesoleva ajani 

rahva meelepaha objektiks olnud. Kuna just see, 

RMK metsaala, on pikaajaliseks häbiplekiks 

jäänud käesoleva ajani, mil ka Paikuse Osavald 

on Pärnu linna osa, siis seda metsaalasellisena 

igaveseks jätmine RMK poolt on 

vastuvõetamatu. Loodan, et sellel teabepäeval 

(05.09.23) võtab RMK midagi väga kardinaalselt 

ette ja likvideerib halva ja ohtliku metsaosa ning 

toestab tööd vastavalt heale metspargi ala 

eesmärgile.

Tänan esitatud arvamuse ja fotode eest. 

Enamus teie poolt esitatud fotodest jäävad Pärnu 

jõe kaldale, aladele, kus varem ei ole raiet tehtud. 

Pärnu jõe kallas on määratud vääriselupaigaks, 

kus majandustegevus on keelatud. Erandkorras 

võib olla lubatud ohtlike puude eemaldamine. 

Oleme koos Keskkonnaameti ja Paikuse osavalla 

esindajatega kokkuleppimas ühist kohtumist, et 

arutada ohtlike puude likvideerimise võimalusi 

Pärnu jõe kaldal.

Oma kirjas kirjeldate ka lageraie langi olukorda 

ning olete lisanud ka foto raietööde järgsest ajast. 

Selgitan, et praegu ei ole lageraie langi olukord 

enam selline nagu oli 2019. aastal raietööde 

järgselt. Antud alal kasvab ilus, elujõuline noor 

mänd ning raiejäätmed on suures osas juba 

kõdunenud. 

Lisaks selgitan, et Paikuse alevi kõrgendatud 

avaliku huviga ala riigimetsad on metsad, kus 

metsatöid planeerides lähtume kehtivast 

metsaseadusest. Antud metsade puhul ei ole 

tegemist parkmetsadega. Tulenevalt asjaolust, et 

antud metsad on määratud kõrgendatud avaliku 

huviga alaks, siis metsatööde plaani koostades 

räägime läbi kohalike elanike ja omavalitsusega.

Arvo Suppi Oleks olnud soov küsida, millal puhastatakse 

Jõekalda tee äärde jääv metsariba, mis õhtuti 

liikudes varjab tänavavalgustuse. Aastate jooksul 

on mets suuremaks kasvanud ja teeäärsed 

valgustuspostid jäänud puude vahele. Metsariba 

(kat tunnus 62401:001:0917) kuulub RMK-le ja 

teemaa riigile. Oskate ehk välja pakkuda, kelle 

poole sellise küsimusega peaks pöörduma?

Soovitan antud küsimusega pöörduda kohaliku 

omavalitsuse pool. Saame anda kohalikule 

omavalitsusele loa okste raieks, mis varjavad 

valgustust.                                                                

Antud metsaosasse me raiet ei planeerinud.



Rene Lehiste Lõpetage ära oma raiumise peale surumisega 

igale metsatukale! Inimene üritab alati 

"reguleerida", et teha kõik tegelikult rahaks! 

Olen täielikult vastu seal raietegevustele, niigi on 

ausalt öeldes rõve vaadata mida on seal oleva 

metsaga tegite! Püsimetsad peavad

säilima! Mingisuguse kuuse/männivõrse pärast 

hävitada toimiv ökosüsteem? Lindude pesitsuse 

ajal niigi hävitasite Paikuse metsasid! 

Täname esitataud arvamuse eest. Selgitame, et 

metsatööde plaani koostades oleme planeerinud 

raiet teha vaid kvartalil SJ026 eraldis 10 (vt 

asukohta metsatööde plaanist). Antud alal on 

RMK teostanud esimese raie 2019. aastal, kus 

hõrendati metsa selliselt, et tekiks tingimused 

noorte puude kasvama hakkamiseks. Tänaseks  on 

kahjuks antud alal noorte mändide kasv 

pidurdunud. Tagamaks, et noored puud ikka 

kasvama jääksid, ja et antud ala säiliks 

männikuna, on vajalik parandada antud puude 

kasvutingimusi. Selleks tuleb hõrendada 

tihedamates puude gruppides üksikult paiknevaid 

vanu mände, et oleks tagatud uute puude 

kasvama hakkamiseks piisavalt toitaine-ja 

valgustingimusi. Raietööde järel jääb alale 

kasvama ülepinnaliselt, hõredalt paiknevad vanad 

puud, selliselt, et antud alast kujuneb 

erivanuseline männik. Antud raie mitte tegemisel 

hakkaks alal kasvama tihe lehtpuu põõsastik ja 

alusmets ehk antud ala ei säiliks samaväärsena, 

ilusa männikuna, nagu ta on täna.                                                                             

Rene Lehiste Kuidas saavad inimesed üldse vastaseisu 

avaldada, kui seda infot laialdaselt kusagil ei levi 

või korraldatakse koosolekuid siis, kui kõik 

käivad tööl, info saame kolmandalt osapoolelt. 

Kusagil veebilehel vaikselt kirjutades ei ole info 

jagamine! Ükshetk lihtsalt näed, et mets on 

maha võetud?!

Väga kahju, et informatsioon avaliku koosoleku 

toimumisest teieni ei jõudnud. Informatsiooni 

koosolekust panime välja siltidele kergliiklusteede 

äärde, mis piirnevad Paikuse alevis olevate 

riigimetsadega ning ühtlasi oli vastav 

informatsioon kajastatud ka Paikuse osavalla 

lehes (Paikuse Potsipaun), kohalikus facebooki 

lehel ning käisin ka Tre raadios antud koosolekust 

rääkimas. Lisaks, nagu te väljatoote, oli 

informatsioon üleval  RMK kanalites. Kui teil on 

ettepanekuid, kuidas teavet veel laiemalt 

levitada, siis palun andke sellest julgesti teada. 

Koosoleku aja osas selgitan, et koosolek toimus 

küll tööpäeval kuid kell 18 õhtul, et oleks 

võimalikult paljudel inimestel võimalus osaleda.



Pärnu Linnavalitsus/ 

Marika Valter

Tutvustasite plaani kvartalil SJ026 2019. aastal 

tehtud aegjärkse raiele teostada teine raiejärk 

eesmärgiga tagada istutatud noortele puudele 

paremad valgus- ja toitainetingimused, et 

istutatud puud saaksid kasvada suureks. Selles 

osas on meiepoolne ettepanek kasutada noorele 

metsale kõige vähem kahju tekitavat raie- ning 

kokkuveo viisi ning -tehnikat. Raiet teostada 

üksnes talvisel ajal külmunud pinnasel. Samuti 

on ettepanek säilitada võimalikult palju puid 

kergliiklustee ääres – sealt likvideerida vaid 

kahjustatud ja kaldu olevad puud.

Täname ettepanekute eest, arvestame nendega. 

Kvartalil SJ026 eraldisel 10 oleme planeerinud 

metsatööd  teostada 2024. aasta alguses 

külmunud pinnasega. Tööde teostamiseks 

kasutame harvesteri, mis võimaldab koguda 

raiejäätmed kokkuveoteedele ning aitab tagada 

võimalikult vähesel määral noorte puude 

kahjustamist. Paide-Tori mnt poolse serva 

säilitame puhveralana, kus täiendavat puude 

hõrendamist ei tehta.  

Pärnu Linnavalitsus/ 

Marika Valter

Lisaks tutvustasite kavatsust teha kvartalil SJ027 

lähima kümne aasta jooksul uuendusraiet. 

Metsa uuendamiseks pakuti välja turberaie viise. 

Meie hinnangul ei ole selles metsas raievajadus 

aeg-kriitilne ning meie ettepanek on selles 

metsas säilitada Paikuse alevi elanike ja 

külastajate jaoks senine looduskeskkond 

võimalikult puutumatuna ning kaaluda võimalust 

selles metsas uuendusraiet mitte teha või teha 

seda alles siis, kui kvartalil SJ026 on mets 

täielikult uuenenud.

Arvestame ettepanekuga ega planeeri kvartalile 

SJ027 järgmiseks kümneks aastataks raied. Küll 

selgitame, et kvartalil SJ026 kasvav noor mets on 

metsaseaduse mõistes uuenenud.

Pärnu Linnavalitsus/ 

Marika Valter

Samuti soovime täiendavat koosolekut, et 

kohalikud elanikud saaksid võimaluse rohkem 

metsatööde plaanidele kaasa rääkida.

Arvestame ettepanekuga. Ootame huvilisi 

arutelule 17. oktoober 2023 kell 17.00. RMK 

Paikuse kontori kõrval olevas metsas, Paikuse 

kontori eest umbes 100 m Pärnu poole (vt 

asukoha RMK kodulehel olevas teates). 

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Allakirjutanud keskkonnaühendused on täielikult 

vastu RMK vajadusele raiuda Paikusel: 1. Paide 

maantee äärses metsatukas, mida nelja aasta 

eest juba lagedamaks võeti, 

Selgitame, et kvartalil SJ026 eraldis 10 (vt 

asukohta metsatööde plaanist) oleme 

planeerinud teostada aegjärske raie teist 

raiejärku. Antud alal on 2019 aastal istutatud 

noorte mändide kasv pidurdunud  ja tagamaks, et 

noored puud ikka kasvama jääksid, on vajalik 

parandada antud puude kasvutingimusi. Selleks 

tuleb hõrendada tihedamates puude gruppides 

üksikult paiknevaid vanu mände selliselt, et on 

tagatud uute puude kasvama hakkamiseks 

piisavalt toitaine- ja valgustingimusi. Raietööde 

järel jääb alale kasvama ülepinnaliselt, hõredalt 

paiknevad vanad puud, selliselt et antud alast 

kujuneb erivanuseline männik. 



Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Allakirjutanud keskkonnaühendused juhivad 

tähelepanu, et arutelu põhjal ei saa kuidagi võtta 

plaani hõrendatud metsatuka lisaraiet ja 

puutumata metsatuka raiet väikesel osal, pealegi 

tuleb arvestada veel laekuvate ettepanekutega 

nagu käesolev. Puutumatu metsaosa üle avaldati 

koosolekul väga selgelt raieplaanide vastu 

olekut, sellega palume RMK-l arvestada, mitte 

edaspidi asuda kohalikke ja KOV-i survestama.

Oleme planeerinud järgmise 10 aasta jooksul 

teostada raiet vaid kvartalil SJ026 eraldisel 10 

(põhjendus on toodud eelmises lahtris ja 

asukohta vaata metsatööde plaanis). Vastavalt 

esitatud ettepanekutele ei ole me planeerinud 

teistesse metsaosadesse raiet.

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Keskkonnaühendused Päästame Eesti Metsad ja 

Roheline Pärnumaa on kindlalt Paikuse KAH-alal 

toimuvate raiete vastu 

Täname arvamuse esitamise eest, võtame 

teadmiseks.

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Kohalolnud metsakasvatuse juht Priit Kõresaar 

kutsus inimesi mõtlema tulevaste põlvede peale, 

et nemadki saaksid nautida kauneid männikuid. 

Sedasama soovime ka RMK-lt - riigimetsi tuleb 

majandada püsimetsanduse põhimõtteid 

järgides. Lapselastele mõeldes  tuleb tagada 

neile eluks vajalik kliima,  sobiv temperatuur, 

puhas õhk, joogivesi, toit, selleks kõigeks on vaja 

tänases Eestis kahetsusväärselt üleraiega 

kahjustatud metsade veel säilinud elurikkus ja 

ökosüsteemid säilitada. Seda eriti kodumetsades 

ehk KAH-aladel. Juhime tähelepanu, et mets 

uueneb ka looduslikult. Kliimakangelane ei ole 

harvester, vaid looduslikult kasvav mets. Ka siis, 

kui ta uueneb pisut aeglasemalt kui intensiivne 

metsamajandus ette näeb.

Täname arvamuse eest. Selgitame, et RMK 

uuendab metsi põhimõttel, et alal kasvaks 

tulevikus raiutud metsaga vähemalt samaväärne 

mets. Praegusel juhul on noorte puude kasv 

pidurdunud  ja tagamaks, et noored puud ikka 

kasvama jääksid ja antud ala säiliks vähemalt 

samaväärse  männikuna (nagu ta siiamaani on 

olnud) on vajalik parandada antud puude 

kasvutingimusi. Selleks oleme planeerinud antud 

alal teostada aegjärkse raie teist raiejärku selliselt, 

et metsatööde järel jääb alale kasvama 

ülepinnaliselt, hõredalt paiknevad vanad puud ja 

alast kujuneb erivanuseline männik. 

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Arutelul tehti ettepanek majandada metsa 

püsimetsana, parkmetsana, kasutades valikraiet. 

Toetame seda seisukohta täielikult kogu Paikuse 

KAH -alal.

Selgitame, et RMK majandab metsa selliselt, et 

kogu kõrgendatud avaliku huviga alal oleks nii 

vana metsa, keskealist metsa kui noort metsa. 

Selline lähenemine tagab alal mitmekesisuse 

säilimise. Nii on ka Paikuse kõrgendatud avaliku 

huviga alal vana metsa (kus raiet ei ole tehtud), 

keskealist metsa ja noort metsa, kusjuures 

enamuses noore metsaga aladest on säilitataud 

vanade puude olemasolu.

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Soovime RMK vastuseid, kas kogu alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid tehtud

Vääriselupaikade inventuuri teevad

RMK metsakorraldajad jooksvalt ja

pidevalt. Teisi inventuure RMK ei teostada, 

lähtume olemasolevatest andmestest. 



Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

 kas RMK on kontrollinud maakonnaplaneeringu 

põhjal rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-alal raieid plaanides? Mida näeb ette 

valla üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku 

koostamisel oleva) seletuskiri ja kaart ka kas 

RMK arvestab dokumendis tooduga? Kas RMK 

on kontrollinud ala EELIS-es leitavate andmete 

põhjal? 

RMK arvestab metsatööde plaani koostamisel 

kehtivaid piiranguid, s.h nii seadusandlusest kui 

üldplaneeringust tulenevaid. Planeeritud 

metsatööd on kooskõlas kehtivate piirangutega. 

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Kas KAH-ala piirid on pandud õigesti? Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid on määratud 

koostöös kohaliku omavalitsusega.

Roheline Pärnumaa 

MTÜ/Riina Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo Eller

Raieid ei saa ega tohi enne aladel kavandada, kui 

ei ole teada raiete mõju tagajärgi konkreetse 

raieala loodusväärtustele.  

Koostasime metsatööde plaani projekti 

arvestades kehtivat seadusandlust ja teisi 

nõudeid, mis tagab ka väärtuste säilimise.


